



Aid to Uproot People



Medical Teams International



တော်ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာ့အိမ်ခြံမြေ



တော်ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာ့အိမ်ခြံမြေ



CAP - Malaria

ပူကညီဘူထံခဝုရှာန်



တော်ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာ့

နိ

တော်ကူန်လိင်တော်ဝဲကရို

Contact Address 396, Bogyoke Road,
Lanmadaw township, Yangon.
Email : kbc.care@gmail.com.
htookhu.paw@gmail.com
Ph. : 01-214899 (Ext.117)
09-5173021

ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ် တၢ်ကဟုကယၢ် ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤ

ဒ်ခါဆၢကတီၢ်အိၣ်အသးဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်လၢတၢ်ကိးကပၤဒဲးအသး ထီၣ်ဘိၣ်ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်ဆိကမိၣ် ပၢ်သ့ၣ်ပၢ်သးလၢကကဲထီၣ် တၢ်အပိးအလီၤလၢ ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်ဖိလံၤတဖၣ် အတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်လၢနီၢ်ခိဒီးနီၢ်သးန့ၣ်လီၤ. ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီး တၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤစ့ၢ်ကိးဖဲၤ၂၀၁၁ နံၣ် ယုထာထီၣ်ခိၣ်နီၢ်အသီလၢအမ့ၢ် သရၣ်မ့ၢ်ထူခုၣ်ကလုၣ်ဖိ ဒ်ဝဲၤကျိၤအံၤအပုၤန့ၣ်တၢ်လီၤ.

ဝဲၤကျိၤအတၢ်ပညိၣ်

မ့ၢ်ဒ်သိးကမၤသဘျာထီၣ် ပုၤလၢအဘၣ် တၢ်ဆိၣ်အံၣ်ဆိၣ်ဆံးအိၣ်လၢ ကျဲအကလုၣ်ကလုၣ်တဖၣ်

ဝဲၤကျိၤအတၢ်ကွၢ်စိ

၁. ကဟံးန့ၣ်မုၢ်ဒါတီခိၣ်ရိၣ်မဲလၢ ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ် အခၢ်စးလီၤဆိဒ်တၢ် လၢ တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်န့ၣ်ကျဲတကပၤ
၂. ကယုထံၣ်ကျဲလၢ တၢ်မၤစၢၤပုၤလၢ အဘၣ်တၢ်ဆိၣ်အံၣ်ဆိၣ်ဆံး အိၣ်တဖၣ်ဒီးပၢ်ဖျါထီၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ကွံၣ် ခိဖျိတၢ်ကဟုကယၢ် ဒီး တၢ်ကူၣ်လိာ်န့ၣ်ကျဲ
၃. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဒီး မၤစၢၤကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ကအိၣ်ထီၣ် စ့ၢ်ကိး ဒီးတၢ်ကဟုကယၢ် ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်န့ၣ်ကျဲအတၢ်မၤ
၄. ကမၤယုၣ်သကိးတၢ်ဒီး ဝဲၤကျိၤ ဒီး ကမံးတံၣ်အဂုၤအဂၤလၢအအိၣ်လၢပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်အပူၤတဖၣ် လၢပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်အတၢ်ကွၢ်စိ ကလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်အဂီၢ်
၅. ဒ်အဂုၤဝဲဒီး ကြးဝဲန့ၣ် ကမၤသကိးတၢ်ဒီး တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်ဆူတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢလီၤဂၢ်အိၣ်ဒီး ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ် အတၢ်သ့ၣ်ညါ ထွဲဒီး အတၢ်န့ၣ်ကျဲ

ဝဲၤကျိၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်

၁. တၢ်ကဟုကယၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့
တၢ်ကဟုကယၢ်တၢ်ဆိၣ်ဟံၣ် မ့ၢ်တၢ်မၤတမံၤလၢအဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကဟုကယၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂီၢ်လီၤ. K.B.C အတၢ်ဆိၣ်ဟံၣ်မ့ၢ် ခရၣ်ဖိအတၢ်ကဟုကယၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်မၤ ဒီး မ့ၢ်တၢ်မၤပိၣ်ထွဲပကစၢ်ခရၣ်အတၢ်မၤလၢအမ့ၢ်တၢ်ယါဘျါတၢ်လီၤ.

တၢ်မၤအံၤဘၣ်တၢ်စးထီၣ်အိၣ်ဖဲ ၁၉၉၃ ဒီးခဲအံၤ ကဲထီၣ်ဝဲတၢ်ဆိဟံၣ် ဒီးအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးကသံၣ်သရၣ်လၢအယါဘျါတၢ်ဆိအကလုၣ်ကလုၣ်တဖၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ကဲဘျးဖးဒိၣ်လၢ ကညီခရၣ်ဖိအဂီၢ်တကးဘၣ် ဆူကလုၣ်ဂၤတၢ်ဘျီတၢ်ဘါအဂၤစ့ၢ်ကိးလီၤ. တၢ်ကဟုကယၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ လၢကီၢ်အတီၤ ခဲအံၤ ပစးထီၣ်ဘၣ်လဲန့ၣ်လီၤ.

ပအိၣ်စ့ၢ်ကိး ဒီး တၢ်ကဟုကယၢ်တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ တၢ်တိၣ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢ အမ့ၢ် တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဘၣ်ထွဲ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖိအိၣ်လဲၤတၢ်တိၣ်ကျဲၤ,တၢ်ဒိသဒါ ဒီး တၢ်ကူၣ်မၤယါဘျါတၢ်ညါဂိၣ်တၢ်ဆိ တၢ်တိၣ်ကျဲၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီး NFPE (Non - Formal Primary Education) လၢဖိသၣ် ဖြဲမရၣ်ဖိတဖၣ် အဂီၢ်လီၤ.



၂. တၢ်ကဟုကယၢ်ဖိၣ်ဃဲတဖၣ်

တၢ်ကဟုကယၢ်ဖိၣ်ဃဲအိၣ်ဆိးလီၢ် (၁၁) တီၢ်အပူၤဖိသၣ်အိၣ်ဝဲ (၃၈၄) ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်တဖၣ်ဒ်သိး ကဒိၣ်ထီၣ်လၢသး ဒီးနီၢ်ခိအဂီၢ်သရၣ်/မ့ၢ်တဖၣ် ဒီးကမံးတံၣ်ဖိတဖၣ်ဂုၤကျဲးစးဝဲအဂုၤကတၢ်လီၤ. သရၣ်/မ့ၢ်ခဲလၢဒ်အိၣ်(၄၅) ဂၤလီၤ.

ဖိၣ်ဃဲဖိသၣ်တနီၤ လၢအဖျါထီၣ်ဖျိစိမိၤ ဝဲၤကျိၤမၤသကိးက့ၢ်တၢ်လၢတၢ်ကဟုကယၢ်ဖိၣ်ဃဲအိၣ်ဆိးလီၢ်တဖၣ်အံၤလီၤ. တနီၤထီၣ်လဲဖျိစိမိၤဒီးတနီၤအိၣ်လၢတီၤထီၣ်တီၤခၢၣ်သးဒီးတီၤဆဲးဖိတဖၣ်လီၤ. ခါဆူညါ(ဖိၣ်ဃဲကျဲ) ပအိၣ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤဆိလၢ(သရၣ်/မ့ၢ်လၢအကွၢ်ထွဲ ဖိၣ်ဃဲကျဲ) တဖၣ်တၢ်သိၣ်လဲ ဒီးကမ့ၢ်တၢ်လၢကမၤထီၣ်မၤထီၣ်ဖိသၣ်ဆဲးသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်ကဲဘျး ဒိၣ်ထီၣ်လၢကျဲၤကိးကပၤဒဲးအဂီၢ်လီၤ.

၃. တၢ်ကဟုကယၢ် ပုၤဘၣ်တၢ်စၢၤဃၢ်

တၢ်ကဟုကယၢ်ပုၤဘၣ်တၢ်စၢၤဃၢ်မ့ၢ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတမံၤလၢ အအိၣ်လၢ ခဝုရှာၣ် တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤအံၤလီၤ. ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကလဲၤအိၣ်သကိးဘၣ်ပုၤဘၣ်တၢ်စၢၤဃၢ်တဖၣ်လီၤ. ပအိၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါလၢဒုၣ်ဖိထာဖိလၢကဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်တၢ်ဒ်အံၤလီၤ. တဘျီဘျီကဘီဖိလၢအဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ဃဲလၢ ကိၤလၢသ့ၣ်ကီၢ်အယိၣ်ပုၤ မ့ၢ်ဟဲက့ၢ်တုၤဆူအထံအကီၢ် ပအိၣ်ဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢပလဲၤထီၣ်အ

ဝဲသ့ၣ်လၢကဘီယုၤပျီဒီး ဆူက့ၢ်အိၣ် ဆူအတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်လီၤ. ခါဆူညါ ပအိၣ်ဒီး တၢ်တိၣ်လၢပကလဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် ပုၤဘၣ်တၢ်စၢၤဃၢ်လၢ ဃီၣ်အဂၤလၢထံလီၢ်ကီၢ်ပုၤ အံၤစ့ၢ်ကိးလီၤ.

၄. ခဝုရှာၣ်ခိၣ်န့ၣ်သရၣ်/မ့ၢ် တဖၣ် ဒီးပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်, ဖဲအလဲၤတုၤလၢထံဂၤကီၢ်ဂၤတဘျီလၢလီၤလဲၤအိၣ်သကိးဘၣ် ခဝုရှာၣ်ဖိလဲၤလၢအလဲၤဖဲးလၢမၤတၢ်လၢ ထံဂၤကီၢ်ဂၤတဖၣ် ဒီးဘျီသကိးဘၣ်သကိးဘၣ်တၢ်လီၤ. (ပအိၣ်စ့ၢ်ကိး ဒီးတၢ်ကဟုကယၢ်ခဝုရှာၣ်ဖိလဲၤလၢအလဲၤဖဲးလၢမၤတၢ်လၢ တၢ်လီၢ်အဂၤဒီး တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤကဘၣ်တၢ်မၤသကိးအိၣ်ဒီးဝဲၤကျိၤအဂၤလၢအအိၣ်လၢခဝုရှာၣ်အပူၤစ့ၢ်ကိးလီၤ.)

၅. တၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်

ပမၤသကိးဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်ကျဲအတၢ်မၤလိလၢကီၢ်သရၣ်သမၤတဖၣ်အဂီၢ် ဒ်နံၣ်ကယၢ်ခံဆဲးတၢ် ခံတပတီၢ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဝဲၤလီၤ. ပမၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီးဝဲၤကျိၤလၢအမ့ၢ် (C.S.S.D.Dဒီး Social Ministry)လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်ကျဲအတၢ်မၤလိလၢအမ့ၢ်တၢ်ယါဘျါတြီၣ်မ့ၢ်အံၤ ပမၤသကိးဘၣ်တၢ်ဒီး ကီၢ်လၢအဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်တၢ်တတးတနီၤတဖၣ်စ့ၢ်ကိးလီၤ.

တၢ်စဲးဘျး

ပစဲးဘျးဘၣ် ကစၢ်ယွၤအဘျးအဖိၣ်ဒိၣ်မးလၢအဆိၣ်ဂုၤပုၤ လၢပတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. စဲးဘျးဘၣ်စ့ၢ်ကိး ခိၣ်န့ၣ်သရၣ်သမၤခဝုရှာၣ်ဖိလဲၤကိးဂၤလၢအဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ပုၤခိဖျိတၢ်ထုကဖၣ်မ့ၢ်ဂုၤဆူအတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတဖၣ်လၢဝဲၤကျိၤအတၢ်မၤအဂီၢ်မ့ၢ်ဂုၤအယိၣ်လီၤ.

တၢ်ကွဲမ့ၢ်

တၢ်မၤလၢထးမ့ၢ်ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်အတၢ်မၤခိဖျိတၢ်ကဟုကယၢ်ဒီး တၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤ အယိၣ်ပကွဲမ့ၢ်ဘၣ် ပုၤတဂၤလီၤဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဒုၣ်ဖိထာဖိတဒုၣ်ဘၣ်တဒုၣ် လၢ အအံၣ်ဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီး ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ် တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤအံၤလီၤ.

ပုၤတဂၤဂၤလၢအသးအိၣ်ဟ့ၣ်မၤဘျီတၢ်ဆူတၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤ ယုကညးဒီးကွဲမ့ၢ်ဘၣ် လၢကဟဲဟ့ၣ်တၢ်မၤဘျီဆူ ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်ဝဲၤဒီးအံၤသ့လီၤ. မ့ၢ်အိၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂုၤတၢ်ကျိၤဘၣ်ဃးဒီးဝဲၤကျိၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤဒီးဟဲသံကွၢ်သံဒီးလၢ ခဝုရှာၣ်ဝဲၤဒီးမ့ၢ်ဂုၤ, ကွဲးသံကွၢ် လၢလံာ်မ့ၢ်ဂုၤသ့လီၤ.

ပုၤဒီးတၢ်စဲးဘျးအါ
ပုၤန့ၣ်တၢ်
တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီး တၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲၤကျိၤ
ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာၣ်